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Miljö- och hälsoskyddsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2019-05-21, § 22 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 21 maj 2019 kl. 17.00 – 17.25 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justering Måndagen den 3 juni 2019, §§ 1-6, 9-24, 27-28 

  

 Omedelbart justerade paragrafer 

 Justering Tisdagen den 21 maj 2019, §§ 7, 8, 25, 26 

  

 

Torbjörn Erbe Lars Sundberg 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Torbjörn Erbe (M) tjänstgörande ordföranden 
Fritz Lennaárd (M)   
Alexandra Grimfors (M)   
Jonas Nilsson (M)     
Gunnar Caperius (C)   
Lars Sundberg (S)     
Arvand Mirsafian (V)    
Urban Emson (SD)   

 

 Tjänstgörande ersättare: 
Nils Ingelström (M)  för Katarina Luhr (MP)  
Heidi Lampinen (S)  för Emilia Bjuggren (S)  
Per Hagwall (M)  för Christoffer Jönsson (L) 
Jakob Sahlin (S)  för Emelie Stark (S) 
Kristina Östman (V)  för Alva Holm Katsoulis (V) 
 

 Ersättare:   
Sten Edebäck (M)   
Sofia Tahko (KD)     
Rikard Warlenius (V)   

 

 
Tjänstemän: 

 T.f. förvaltningschefen Monika Gerdhem, Gustaf Landahl, Gustav 

Jasinski, Lena Mittal, Daniel Persson, Therese Rydstedt, Emily Tjäder, 

Malin Täppefur samt borgarrådssekreteraren Cindy Falquet och 

personalföreträdaren Luis Lopez §§ 1-24, 26-28. 
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 § 22 
Motion från Emilia Bjuggren (S) om att minska stadens 
energianvändning 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2019-5714 

 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens svar på remissen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar översända svaret till 

styrelsen för SISAB. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 7 maj 2019. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Tjänstgörande ordföranden Torbjörn Erbe m.fl. (M), Gunnar 

Caperius (C) och Urban Emson (SD) föreslår (se beslutet). 

 

2) Lars Sundberg m.fl. (S) och Arvand Mirsafian m.fl. (V) 

föreslår att nämnden beslutar följande: 

 

1 Att tillstyrka motionen. 

2 Att godkänna förvaltningens svar på remissen. 

3 Att därutöver anföra följande. 

 

Vi välkomnar förvaltningens svar på motionen och 

konstaterat att förslagen om digitaliserad fastighetsdrift och 

införande av en stadsövergripande grupp för 

energieffektiviseringar bedöms som goda initiativ framåt. För 

att öka takten i klimatomställningen behöver staden göra goda 

exempel till standard. 

Gällande förslaget om klimatneutral värme tar vi emot 

förvaltningens synpunkter med stort intresse. Vi håller med 

om att kompensation av redan gjorda utsläpp inte kan vara 

den primära strategin för stadens klimatarbete men att dessa – 

verifierade via FN – kan utgöra ett viktigt komplement och 

indirekt höja kostnaden för klimatpåverkande utsläpp. Det är 

avgörande med kompensationsåtgärdernas additionalitet (att 

åtgärden annars inte hade skett) och permanens (att 
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klimatnyttan varar över tid). 

Enligt ett PM från Sveriges Kommuner och Landsting år 

2008 behöver klimatkompensationen ha koppling till 

kommunens egen kompetens. Det innebär att staden behöver 

ta fram ett eget system för klimatkompensation, vilket vi 

anser behöver göras snarast med genom att fånga in och lagra 

koldioxidutsläpp från förbränning av biobränslen (BECCS) i 

Stockholm Exergis kraftvärmeverk som producerar el och 

värme. 

Men vi kan inte vänta på att det egna 

klimatkompensationssystemet kommer på plats, mer måste 

göras redan nu. Till dess är det därför rimligt att göra som 

SISAB och köpa klimatkompenserad fjärrvärme, vilket 

innebär att de minskar sina utsläpp med ca 10 000 ton 

koldioxid per år. Resten av staden borde göra likadant utan 

undanflykter. Om alla stadens bolag och förvaltningar 

tecknade samma avtal skulle utsläppen minska med 

ytterligare ca 60 000 ton koldioxid per år. Detta kan enkelt 

göras nu. Klimatet kan inte vänta. 

 
Beslutsgång 

Tjänstgörande ordföranden Torbjörn Erbe (M) ställer förslagen mot 

varandra och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 

förslag som stöds av tjänstgörande ordföranden Torbjörn Erbe m.fl. 

(M), Gunnar Caperius (C) och Urban Emson (SD). 

 
Reservation 

Lars Sundberg m.fl. (S) och Arvand Mirsafian m.fl. (V) reserverar 

sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag.  

 

 

 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Lena Mittal 

 


